
Intero centar 
Godišnje izvješće za 2020. godinu 

 
 
2019. završila je našim preseljenjem u prostor koji dijelimo s druge dvije organizacije. Prvi 
dani 2020. bili su ispunjeni pripremanjem prostora, postavljanjem kuhinje i razgovorom o 
tome kako dijelimo, koristimo i održavamo prostore. Nakon što smo uselili u nove prostore, 
posao se odvijao i pojavile su se nove ideje. Više savjetovanja, grupe su bile planirane, 
svečano otvorenje, večer s dokumentarcem o LGBT+ zajednici i vjeri u Zagrebu i Rijeci, ideje 
za interaktivne izložbe, tjedan nenasilja, Superwoman grupe... Prvih dva mjeseca izgledalo je 
kao da nas ništa ne može zaustaviti. Onda je stigla pandemija. 
 
*Budući da se sve događa on-line, nažalost nema slika ili vrlo malo. 
 
Glasovni zapis 
 
Godina 2019. završila je početkom podcasta na hrvatskom jeziku za LGBT+ osobe kojima je 
duhovnost važna. S tim potezom započeli su razgovori s raznim gostima. Povratne 
informacije su ohrabrujuće. Izazov za goste, ali i za Michaela, koji je vodio i uređivao 
intervjue, bila je situacija s LGBT+ osobama iz Hrvatske. Gosti se nisu usudili biti prepoznati. 
Bilo je važno promijeniti glasove. Želja slušatelja bila je i imati video snimke. Nažalost, to nije 
bilo moguće i bilo bi teže zaštititi identitet gostiju.  
 
S početkom pandemije pojavile su se nove ideje za podcast. Jedna od ideja bila je koristiti 
podcaste i za druge teme. Tako je nastao Sonosound Podcast na hrvatskom i engleskom 
jeziku. Ovaj podcast nije bio zamišljen kao redoviti podcast, već je služio i još uvijek služi za 
obradu tema povezanih s nenasiljem.  
 
Kako je postajalo sve teže pronaći goste u Hrvatskoj koji su bili spremni javno podijeliti svoju 
priču, pojavila se nova ideja. Ideja koja bi mogla imati još veći utjecaj. Ne samo u Hrvatskoj i 
regiji, već u cijeloj Europi i šire. Europski „Priceless“ podcast. Ideja je imati goste iz različitih 
zemalja Europe, od zapada prema istoku, od sjevera prema jugu. Ovaj podcast ostvaruje vrlo 
ohrabrujući napredak i otvara još više mogućnosti i suradnje.  
 
U studenom sam  pokrenuo novi podcast. Vjernici za mir podcast. Ovaj se podcast snima 
jednom mjesečno.  
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Superwoman 
 

  
Primjer: fotografije snimljene za pretraživanje prikupljanja sredstava (ne objavljuju se zbog odobrenja) 

Neda je pokrenula projekt za djevojčice i mlade žene u dobi od 12 do 18 godina. Program koji 
su razvili psiholozi u Nizozemskoj služi za osnaživanje djevojaka i njihovu podršku u njihovom 
razvoju. Iskustva pokazuju negativne utjecaje interneta, društvenih medija i stereotipnih 
uzora  (model, pjevačica, glumica itd.) To dovodi do povećanog rizika od problema s 
mentalnim zdravljem kao što su depresija, poremećaji prehrane i nisko samopoštovanje. 
Djevojke se često osjećaju nesigurno i udaljeno od svoje obitelji.  Doživljavaju odbijanje svoje 
dobne skupine. To je doba kada su u potrazi za vlastitim identitetom i postavljaju pitanja: Tko 
sam ja? Što bih mogla postati? Što ja zapravo želim? 

U Hrvatskoj, gdje kulturna norma nalaže ženama određenu ulogu, očekivanje da žena mora 
postati supruga i majka, naša je želja podržati djevojke u razvoju njihove svijesti da su potpune 
takve kakve jesu.  Željeli bismo ih podržati u samoodređenju, u kojem mogu svjesno donositi 
vlastite odluke o smjeru obrazovanja i rada te  da u ljubavne odnose ulaze kao ravnopravne 
poštujući svoje potrebe i granice.  

Neda je ove godine preuzela veliki dio procesa prikupljanja sredstava za ovaj projekt i 
također je bila uspješna.  Nažalost, korona kriza u potpunosti je promijenila planove za ovu 
godinu. Prvo, zabrana kretanja  produžila je procese pristizanja donacije pa su planirani 
novci stigli tek nakon ljeta, kada je  ponovno počeo novi lock-down u Hrvatskoj. No, ne 
odustaje i nada se da će ove godine moći početi na ljeto.  
 
Knjiga za psihologe i terapeute 
 
Mihaela je ranije ove godine Lezbijska organizacija u Rijeci (LORI) pitala može li napisati 
poglavlje o LGBT zajednici i religiji. To je knjiga koja će biti prevedena na 4 jezika  
namijenjena edukaciji psihologa i terapeuta. Ova knjiga je uglavnom namijenjena 
istočnoeuropskim zemljama. Budući da religija, osobito kršćanstvo, igra važnu ulogu u tim 
zemljama, također su odlučili napisati  poglavlje o ovoj temi.  
 
Budući da smo usko povezani s ovom organizacijom, ovo vidimo kao veliki uspjeh našeg rada  
kako bismo osvijestili druge o specifičnim potrebama LGBT religioznih ljudi.  



Savjetovanje 
 
Kao što se može pretpostaviti, broj korisnica/ka povećao se s našim preseljenjem. 
Korisnice/i su također bili sretni zbog novog prostora i rekli su nam da se u njemu osjećaju 
vrlo ugodno. Nažalost, krenula je pandemija a s njom i lock-down. Ali savjetovanja se 
nastavljaju. Neda marljivo radi on-line preko Zooma. Situacija s korona krizom, ali i 
potresima u Zagrebu i Petrinji rezultira sve većom potrebom i potražnjom. Nažalost, Neda je 
preopterećena i već ima zainteresirane na listi čekanja. Budući da je Nedi važno da i dalje  
ima vremena za projekte,  potrebno je i dobro planiranje kako bi imala dovoljno vremena, ali 
i energije za sve.  
 
Neprocjenjiva noć dokumentarnog filma 
 

  
 
Krajem siječnja, u suradnji s organizacijama  "Dugine obitelji" i "U dobroj vjeri", organizirali 
smo večer s dokumentarcem  "Jer mi Biblija tako kaže". Bili smo ugodno iznenađeni brojem  
ljudi koji su sudjelovali i većina ih je bila nepoznata. Dokumentarni film je završio i soba je 
bila ispunjena tišinom. Moglo se osjetiti i vidjeti kako su svi bili dirnuti. Večer je zaključena  
pitanjima, odgovorima i mislima prisutnih.  
 
Ista večer bila je planirana u Rijeci. Dva dana prije događaja odlučili smo odgoditi večer zbog 
korona krize. Do sada nismo imali priliku ostvariti taj plan.  
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Novinski članak 
 

 
 
Mihael je u ožujku dao intervju za Večernji list. Bilo je nekih povratnih reakcija o tome koliko 
su ljudi smatrali da je ovo važno. Nažalost, pozornost je bila više usmjerena na pandemiju jer 
je lock-down počeo tih dana.  
https://m.vecernji.hr/vijesti/s-bivsom-suprugom-skrbim-o-djeci-s-puno-ljubavi-a-povezali-
su-se-i-s-mojim-partnerom-1386631?fbclid=IwAR0Ft7gjQ7clv15zuPAeZIPa6aPJBH_5n33-
Nv6o_8Nqzyr2Xs7LxlP7Ex0 
 
Nenasilna komunikacija 
 
Nakon preseljenja bile su planirane i grupe nenasilne komunikacije, ali također nisu 
realizirane. U početku se dogodilo toliko stvari i bilo nam je važno imati otvorenje i pozvati 
nove zainteresirane osobe. Novi projekti i zadaci odgodili su to, a onda je došla pandemija.  
 
U studenom nam se obratila skupina žena koje su pokušavale naučiti o NK putem knjige 
Marshalla Rosenberga, ali onda su odlučile pozvati nekoga tko bi mogao produbiti njihovo 
znanje. Neda je počela raditi s ovom grupom putem Zooma i dalje će nastaviti raditi s njima.  
 
Neda je i prije razmišljala o Zoom treningu i grupama za podršku. To joj je dalo potreban 
poticaj da to ostvari.  
 
Proslava Zajednice Krista 
 

 
 



Krajem 2019. godine Mihael je pozvan  da prisustvuje i govori na konferenciji "Zajednica 
Kristova". Europska konferencija njihovih crkvenih vođa koji su govorili o odluci da se LGBT+ 
osobe u njihovoj crkvi mogu vjenčati i također biti angažirane kao crkveni vođe. Odluka u  
kojoj su ta dva pitanja podržali čelnici zajednice prošla je kroz proces koji imaju kao 
zajednica i stupila je na snagu u listopadu 2020. U tu svrhu organizirali su on-line proslavu na 
koju su također pozvali Mihaela da podijeli nekoliko riječi s članovima kao netko tko je 
pridonio ovom pozitivnom rezultatu. Ovo je veliko ohrabrenje da vidimo kako možemo 
doprinijeti svojim radom i učiniti nešto dobro za Hrvatsku, regiju, ali i cijelu Europu.  
 
Naš pregled godine 
 
Bila je to turbulentna godina za gotovo cijeli svijet. Čujemo koliko je mnogim organizacijama 
bilo teško nastaviti s radom, ne samo zbog lock-downa, već i zbog otkazanih donacija. 
Naravno, također smo osjetili dio toga (uglavnom kroz prijatelje i obitelj), unatoč tome što 
smo imali godinu dana u kojoj se rad nastavio razvijati i nismo imali financijskih briga do 
studenog (tada, samo nakratko). Ponosni smo na činjenicu da smo uspjeli pronaći kreativne 
načine za prijenos našeg rada on-line,  koji je otvorio i nastavlja otvarati nove mogućnosti.  
To je moguće velikim dijelom zbog zaklade Die Schwelle, ali i zbog mnogih dragih ljudi koji 
vjeruju u naš rad i podržavaju nas. Što da kažemo?! Hvala vam svima! 


